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Til: Anne Grete Holmsgaard; Margrethe Vestager; Ole Hækkerup
Emne: El kedel lovens 4 års regel

Kære Energiordfører

Denne mail har til formål at fremskynde beslutningen om at gøre den 4 års ”prøveperioden” for el 
brugt til fjernvarme i lov 1417 permanent.

Vi er det firma i Danmark, der har installeret hovedparten af de el kedler, der i dag er på de danske 
decentrale kraftvarmeværker.
Vi besidder derfor en vis erfaring og indsigt i de forhold der gør sig gældende på området. 
Vi har samme overbevisning som Energinet DK, nemlig at el kedler på kraftvarmeværker, i de 
kommende år, er den nemmeste og billigste måde at fremskaffe den reguleringskapacitet, vores el 
system har behov for.
Derfor er det afgørende at udbygningen fortsætter.
MEN. I øjeblikket venter de potentielle kraftvarmeværker på at 4 års perioden gøres permanent.

Derfor blev vi MEGET glæde, da vi kunne se at lov 207 blev vedtaget lige inden Folketinget gik på 
sommerferie.
Her er der i § 1 punkt 15 § 11 stk. 17,2 og 3, nævnt de fremtidige refusionsregler for maksimal 
afgift på fjernvarme, produceret på afgiftsbelagt el.
I bilag 5 er afgifterne nævnt år for år , til og med 2014.
Vi gik ud fra at 4 års reglen dermed var gjort permanent.
Men efterfølgende har jeg haft kontakt til folk i Skatteministeriet, for at få afklaret om dette er 
tilfældet.
Vi er derved blevet gjort opmærksomme på at der i lovens § 10 er nævnt at Skatteministeren 
bestemmer tidspunktet for ikrafttrædelse af netop denne del af loven 
Jeg kan forstå at udfordringen er, at dette er en del af energiforliget, og dermed kræver det jeres 
samtykke, før loven kan træde i kraft.

De store spørgsmål er derfor;
        Hvad er ”tidsplanen” for ikrafttrædelse?
        Er det gode grunde til at udskyde tidspunktet?

Hvis den først træder i kraft sidst på året, vil kraftvarmeværkerne vente med at beslutte sig, og 
Energinet dk får ikke den ønskede udbygning af reguleringsreserver før tidligst næste vinter.
Hvis ordningen derimod kan træde i kraft meget hurtigt, har vi mulighed for at etablerer el kedler, 
der allerede kan hjælpe Energinet dk, og dermed stabiliteten i el systemet, allerede denne vinter.

Vi er bekendt med at rapporten fra Ae Energianalyse, der belyser dette forhold, er blevet 
offentliggjort, og den fastslå at der er god grund til at gøre ordningen permanent. Såvel hvad angår 
reguleringsmulighederne i el systemet som den CO2 reduktion dette vil medføre.
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Kan konklusionen i denne rapport sikre at der kan komme en hurtig udmelding om at ordningen 
gøres permanent?
Det ville være dejligt med en hurtig tilbagemelding, da vi – og vore potentielle kunder på el kedler 
– går og venter. 

Set som leverandør af disse el kedler, er det vigtigt for os – og for beslutningen om hvorvidt vi kan 
fastholde vort personale – at denne del af loven træder i kraft hurtigst muligt. 
Vi arbejde med adskillige projekter, men der er ingen der vil afgive ordre før de ved om ordningen 
gøres permanent. Derfor denne forespørgsel.

Skulle der være spørgsmål til denne forespørgsel, stå jeg naturligvis til rådighed.

Med venlig hilsen – og god weekend.
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